
 

 

 
 

Ε Π Ι Κ Α Ι Ρ Η   Ε Ρ Ω Τ Η Σ Η 
Αθήνα 19-9-2023 

 
Του:  Βασίλειου Βιλιάρδου, Βουλευτή Β1 Βορείου Τομέα Αθηνών  
 

ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 
 
Θέμα:  «Επανόρθωση ζημίας του Δημοσίου από το διακανονισμό οφειλών της ΕΥΔΑΠ 

κατά το 2020-2022, περίοδο υπαγωγής της στο Υπερταμείο, επέκταση υπηρεσιών 
συντήρησης και αποτροπή της ιδιωτικοποίησής της μέσω ΣΔΙΤ»  

 
 
Κύριε Υπουργέ, 
 

Η ΕΥΔΑΠ μεταφέρθηκε στο Υπερταμείο των ξένων, το 2018, με κατοχή από την ΕΕΣΥΠ 50%+1 
των μετοχών, άμεσα και έμμεσα, μέσω του ΤΑΙΠΕΔ, που κατέχει το 11,33%. Το 2020 η Διοίκησή  
της προέβη σε διακοπή της προηγούμενης σύμβασης για συμψηφισμό υποχρεώσεών της προς 
στο Δημόσιο από έργα υποδομών - για άντληση αδιύλιστου νερού έναντι παροχής υπηρεσιών 
συντήρησης. Ως αποτέλεσμα, κατέβαλε 157 εκ. € στο Δημόσιο, αντί εκτιμώμενων υποχρεώσεων 
294 εκ. €, ενώ προέβη στην υποχρέωση παροχής έργου συντήρησης για 3 έτη και στην 
προμήθεια νερού έως το 2040, με 40% χαμηλότερο κόστος. Ο διακανονισμός επιβάρυνε τα 
αποτελέσματα της ΕΥΔΑΠ (το 2020 είχε ζημία 80 εκ. €) - οπότε μειώθηκαν η φορολογία και τα 
μερίσματα από αυτήν και το Υπερταμείο. Ωφέλησε, επίσης, τους ιδιώτες μετόχους - ενώ άνοιξε 
το ενδεχόμενο σύστασης μιας ΣΔΙΤ για την παροχή του έργου συντήρησης από τρίτους, όταν 
λήξει η υποχρέωση της ΕΥΔΑΠ. Είναι κάτι που μελετούσε η παρούσα διοίκηση από το 2021 - 
με άγνωστο κόστος χρήσης. 
 
Οι ερωτήσεις μας εδώ είναι οι εξής: 
 
1. Ποια είναι η θέση του Δημοσίου για τον ως άνω διακανονισμό; Πώς σκοπεύετε να 
επανορθώσετε την ζημία που προέκυψε στο Δημόσιο από την διαγραφή υποχρεώσεων 137 εκ. 
€, χωρίς τους τόκους και από την παροχή αδιύλιστου νερού σε χαμηλότερο κόστος; Πόσοι 
ακριβώς ήταν οι τόκοι και πώς θα ανακτήσετε την ζημία από τη μείωση του μερίσματος του 
Υπερταμείου;   
 

2. Έχει προγραμματιστεί επέκταση της σύμβασης συντήρησης από την ΕΥΔΑΠ μετά το 2024; 
Θα σταματήσετε την έμμεση ιδιωτικοποίηση της ΕΥΔΑΠ, μέσω της εμπλοκής μιας «ΣΔΙΤ 
συντήρησης», την οποία αποκλείει ο δημόσιος χαρακτήρας του νερού, κατά το ΣΤΕ και θα 
συνδυάζατε την επανόρθωση της ζημίας του Δημοσίου από τον ανωτέρω διακανονισμό, με την 
επαναγορά των εισηγμένων στο Χρηματιστήριο μετοχών ιδιωτών;   
 
 
Ο Ερωτών Βουλευτής 
 
Βασίλειος Βιλιάρδος 
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